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The Legalization and the Organization of Banks Transformations in Algeria from

Commercial to Islamic

Abstract

The present study aims to give a clear understanding to the bank transformation in Algeria

and its types. It also seeks to study the nature of the Algerian bank reform and its major shifts.

As a result, the current research finds out that the Algerian legislation system needs to build

various windows for Islamic bank exchanges as a strategy to follow a successful process in

the transformation ,indeed, in accordance with the system 02-20 dated in the 15th of March

2020,to open the windows for the Islamic banking sector. This legalization insisted on

specifying the banking operations that are related to the Islamic system and the various

practices among different banks and financial institutions.

Keywords: Bank transformation, banking system, banking exchange, banking operation,
banks and financial transformations.

Le cadre juridique et réglementaire pour le passage des banques commerciales a la banque
islamique en Algérie.

Résumé

Cette recherche vise a définir le concept et les types de transformation bancaire, tout en
examinant la réalité du systeme bancaire algérien et les procédures de transformation
bancaire. L’étude a révélé que le législateur algérien a adopté les guichets bancaires
islamiques comme mécanisme de conversion bancaire. Il a déterminé les procédures
d’ouverture des guichets bancaires islamiques conformément au reglement 20-02 du 15 mars
2020, qui définit les transactions bancaires liées a la banque islamique et les régles de
pratique des banques et des institutions financiéres

Mots-clés: Transformation bancaire, Systeme bancaire, Banque islamique, opeérations
bancaires, Banques et institutions financieres.
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